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PROCES VERBAL

Încheiat azi 21 martie  2014, în cadrul şedinţei ordinare a Consiliului Local al
municipiului   Alba-Iulia.

Şedinţa  a  fost  convocată  în  baza  Dispoziţiei  nr.  373/2014  a  Primarului
municipiului  Alba-Iulia.

Lucrările şedinţei ordinare a Consiliului Local sunt publice.
Marcel  Jeler:  ”Conform  regulamentului,  supun  la  vot  aprobarea  proceselor

verbale  ale ședințelor anterioare. Cine este pentru?”
”Fiind supuse la vot, acestea au fost votate cu 19 voturi pentru.”
Marcel Jeler: ”Având în vedere că domnul președinte ales lipsește motivat, dau

cuvântului domnului consilier Popa Pavel pentru a alege un nou președinte.”
Popa  Pavel:  ”Avem posibilitatea  ca  toți  colegii  consilieri  să  conducă  măcar

odată  în mandat o ședință de Consiliu local. Dat fiind faptul că, patru consilieri nu vor
mai junge să conducă lucrările ședinței, îl propun pe domnul consilier Sandu Cornel
Stelian președinte de ședință.”

Marcel Jeler: ”Supun la vot această propunere. Cine este pentru?”
”Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 18 voturi pentru și o abținere

Sandu Cornel Stelian.”~
Sandu Cornel Stelian: "Din totalul de 21 de consilieri aleși, sunt prezenți un

număr de 19 de  consilieri. Lipsesc domnii consilieri Iancu Gheorghe (a anunțat că este
plecat în concediu) și PresecanMarius.  Aşadar şedinţa noastră este legal constituită.”

Pleșa Gabriel: ”Domnule președinte! Înainte de a începe, știu că diversele sunt
la  sfârșit  dar  poate  până  la  sfârșitul  ședinței  putem să  rezolvăm parțial  problema.
Fostul  nostru coleg  de  consiliu  local  Toni  Cornea  are,  din  motive  de  sănătate,  un
spectacol umanitar. Este 30 de lei biletul. Eu vă propun  ca până la sfârșitul ședinței să
încercăm să facem  și o listă. Măcar două bilete  să cumpărăm pentru acest spectacol
umanitar. Eu o să încep această listă. V-aș ruga ca, măcar două bilete să cumpărați.”

Paul Voicu: "Numai puțin. Haideți să lămurim aspectul acesta. Noi am început
de două săptămâni  acest  spectacol.  Ştiți  bine,   colegii  domnului  Cornea din PDL.
Masiv am luat bilete. Și colegi și neamuri și tot ce am cunoscut.”

Marcel  Jeler:  „Domnilor  consilieri,  doresc  să  precizez  faptul  că,  la  lucrările
şedinţei noastre  participă: domnul Primar Mircea Hava, doamna Teofila Ţîr – director
executiv, doamna Silvia Moldovan – director tehnic, doamna Georgeta Rânghet - Şef
Serviciu  administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,  autoritate  tutelară,   d-na
Mihaela  Petcu -  consilier  Serviciu  administraţie  publică  locală,  juridic,  contencios,
autoritate  tutelară,   doamna Călin Hedviga  -  arhitect  şef,   domnul  Mihai  Pripon -
consilier  în  cadrul  Serviciului  administrarea  patrimoniului  local,  doamna  Ileana
Krisbai – şef Serviciu administrarea activităţilor domeniului public,  precum şi presa."



Sandu Cornel Stelian: "Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom avea
pentru această şedinţă.  Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână.
Cine este pentru?"

"Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru."
Sandu  Cornel  Stelian:  "Pe  ordinea  de  zi  avem  28  proiecte  de  hotărâri.

Suplimentar au fost introduse următoarele proiecte:
29.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea   cotizației   către  Asociației

Municipiilor din România.
30.  Proiect  de  hotărâre  privind  modificarea  regulamentului  de  amplasarea

teraselor sezoniere.
În cadrul Proiectului nr. 21 a fost introdus un articol suplimentar:
Art.11: Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „ETAJARE  SPATIU

COMERCIAL PENTRU BIROURI, ALBA IULIA, str Republicii, nr. 2, solicitant SC
Q1 AUTO SRL”, conform planului de situatie anexat.

Proiectul nr. 11 Trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului
Alba Iulia, scoatarea din funcțiune, casarea mijlocului fix- clădire situată în municipiul
Alba Iulia pe strada Mihai Viteazul, nr. 27a fost retras de pe ordinea de zi. 

La fel şi proiectul nr. 20. Atribuirea  denumirii unor strazi din municipiul Alba
Iulia  a fost retras de pe ordinea de zi.

Supun la vot proiectul ordinii de zi cu  completările și modificările  aduse. Cine
este pentru?”

”Fiind supus la vot, acesta a foct votat cu 18 voturi pentru și un vot împotrivă
Vasile Crișan.”

Sandu Cornel Stelian: ”Și acum vă prezint următorul 

PROIECT AL ORDINII DE ZI:

 I. Proiecte de hotărâri privind: 
1. Rectificarea bugetului general de venituri și cheltuieli pe anul 2014 
2. Împăcarea părților în dosarul penal nr. 7223/107/2012 aflat pe rol la Tribunalul

Alba 
3.  Transmiterea  în  folosință  gratuită  către  Asociația  Green  Revolution  din

România a unui spațiu public situat în zona ”Parcului Unirii” din municipiul Alba Iulia
4. Afilierea municipiului Alba Iulia la Asociația ICLEI – International Council for

Local Environmental Initiatives 
5. Modificarea HCL nr. 310/2012 privind înființarea Unității de implementare a

proeictului  ”Energy  efficiency  in  City  Logistics  Service  fo  small  andmid-sized
European Historic Towns” Acronym ENCLOSE

6.  Aprobarea  participării  Unității  administrativ  teritoriale  (UAT)  Alba  Iulia  la
proiectul ”Centrul National de Informare si Promovare Turistică Municipiul Alba Iulia
” din cadrul Programului Operațional Regional 2007-2013, Axa Prioritară 5, Domeniul
major de intervenție 5.3, Operațiunea ”Crearea Centrelor Nationale de Informare și
promovare Turistica (CNIPT) și dotarea acestora”



7.  Plata  cotizației  pe  anul  2014  a  municipiului  Alba  Iulia  către  Asociația
Intercomunitară de Dezvoltare Alba – Transport  Local 

8. Aprobarea documentației tehnico-economice – faza DALI pentru obiectivul :
”Schimb de destinație din Centrală Termică CT10 în Centru Social Multifuncțional”

9. Aprobarea documentației tehnico-economice – faza DALI pentru obiectivul :
”Schimb de destinație din Centrală Termică CT10 în Centru Social  pentru Servicii
Alternative”

10.  Aprobarea  documentației  tehnico-economice  pentru  obiectivul  ”Centru
Național de informare și promovare turistică. Municipiul Alba Iulia – județul Alba”

11. Trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului Alba Iulia,
scoatarea din funcțiune, casarea mijlocului fix- clădire situată în municipiul Alba Iulia
pe strada Mihai Viteazul, nr. 27 - proiectul este retras de pe ordinea de zi.

12. Donarea unei stații de autobuz din municipiul Alba Iulia 
13.  Aprobarea  Planului  de  ordine  și  siguranță  publică  a  Poliției  locale  al

municipiului Alba Iulia 
14. Alocarea unei sume de bani din bugetul local pentru Fundația Comunitară

Alba 
15.  Aprobarea  încheierii  unor  acte  adiționale  la  Acordurile  de  parteneriat  nr.

14307/2006, nr. 5104/2006 și nr. 499/2006 pentru susținerea financiară a Centrului de
urgență Alba

16.  Asocierea  în  parteneriat  cu  Asociația  Sfântul  Andrei  Bărăbanț  pentru
susținerea  financiară  a  Căminului  pentru  persoane  vîrstnice  ”Așezământul  Sfântul
Andrei Bărăbanț”

17. Modificarea Hotărârii nr. 63/2008 a Consiliului local cu privire la acordarea
porților de hrană la Cantina de ajutor social pentru pensionari cu venituri de până la
450 lei, fără contribuție personală

18. Aprobarea încheierii unui act adițional la contractul nr. 20082/2012 privind
delegarea  gestiunii  prin  concesiune  a  serviciului  de  deratizare,  dezinsecței  și
dezinfecție în municipiul Alba Iulia

19.  Aprobarea  de  tarife  noi  pentru  lucrarea  de  spălat  parapeți  direcționali  și
parapeți ornamentali și pietonali din municipiul Alba Iulia 

20.  Atribuirea  denumirii  unor strazi  din municipiul  Alba Iulia -  proiectul  este
retras de pe ordinea de zi.

21. Aprobarea unor documentaţii de urbanism :
Art.1: Avizează Planul de Amenajare a Teritoriului Zonal „ VALEA MURESULUI,

JUDETUL  ALBA,  solicitant  CONSILIUL  JUDETEAN  ALBA ”, conform  planului  de
situatie anexat.

Art.2:  Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  LOCUINTE
INDIVIDUALE  SI  REALIZARE  DRUM  ACCES  –  SCHIMBARE  UTR  DIN  ZONA
INDUSTRIALA IN  ZONA DE  LOCUINTE,.  ALBA IULIA,  STR.  ARIESULUI,  F.N.,
intravilan,  solicitant OARGA DELIA MARIA si OARGA VIRGIL, VUSDEA GEORGIA
RAFAELA, DOMSA FLORIN VALENTIN”, conform planului de situatie anexat.

Art.3:  Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN  INTRAVILAN
PENTRU CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, BARABANT, STR.
MINERVA,  FN,  EXTRAVILAN,  solicitant DAN  PETRU  VASILE,  DAN  DOINA



FLOAREA, DAN VASILE VIOREL, DAN EUGENIA, DRAMBAREAN ANA”, conform
planului de situatie anexat.

Art.4:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  LOCUINTA
FAMILIALA  –  A  DOUA  PE  PARCELA,  SI  IMPREJMUIRE,  ALBA  IULIA;  Str.
GHEORGHE DOJA, Nr. 51, solicitant ALBU GHEORGHE DANIEL”, conform planului de
situatie anexat.

Art.5 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „SCHIMB  DE  DESTINATIE  DIN
APARTAMENT IN SPATIU COMERCIAL CU EXTINDERE SI  REALIZARE ACCES,
ALBA IULIA, STR. CLOSCA, NR.6, BL.4, SC. B, AP.16,  solicitant STOICA VICTORIA
LIANA”, conform planului de situatie anexat, cu conditia asigurarii ventilatiei subsolurilor.

Art.6 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „EXTINDERE LOCUINTA EXISTENTA
PENTRU REALIZARE 2 LOCUINTE FAMILIALE IN REGIM CUPLAT, ALBA IULIA,
STR.  BRANDUSEI,  NR.1,  solicitant VLAD  TEODORA  FLORINA  casatorita
SANDULESCU”, conform planului de situatie anexat.

Art.7:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „REABILITAREA  SI
REFUNCTIONALIZAREA CENTRALEI TERMICE CT7 IN CENTRU SOCIAL PENTRU
SERVICII  ALTERNATIVE,  ALBA  IULIA,  str.  GLADIOLELOR,  nr.3°,  solicitant
MUNICIPIUL ALBA IULIA”, conform planului de situatie anexat.

Art.8 Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „REABILITAREA  SI
REFUNCTIONALIZAREA  CENTRALEI  TERMICE  CT10  IN  CENTRU  SOCIAL
MULTIFUNCTIONAL, ALBA IULIA, B-dul REVOLUTIEI, nr.7C, solicitant MUNICIPIUL
ALBA IULIA”, conform planului de situatie anexat.

Art.9:  Aprobă Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN  INTRAVILAN
PENTRU  CONSTRUIRE  LOCUINTE  INDIVIDUALE  LA  STR.  APUSENI  si
STR.CURCUBEULUI,  ALBA IULIA-MICESTI,  STR.  APUSENI,  STR.CURCUBEULUI,
solicitant SARBU IOAN si ANA, IVAN VASILE NICOLAE si MARIA, SPRANCEANA
ELENA si VALENTIN, SARB ELENA si IOAN, SC SENIDO SRL”, conform planului de
situatie anexat. 

Art.10:  Aprobă Planul  Urbanistic  Zonal  „INTRODUCERE  IN  INTRAVILAN
PENTRU CONSTRUIRE SPATII COMERCIALE. SI LOCUINTE, ALBA IULIA, ZONA
SOSELEI DE CENTURA, solicitant IOAN DOBRIN.”, conform planului de situatie anexat. 

Art.11: Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „ETAJARE  SPATIU
COMERCIAL PENTRU BIROURI, ALBA IULIA, str Republicii, nr. 2, solicitant SC
Q1 AUTO SRL”, conform planului de situatie anexat.

22. Vânzarea prin licitație publică a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, strada
Vasile Alecsandri, FN

23.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  948/176/2014,  aflat  pe  rol  la
Judecătoria Alba Iulia 

24. Expertiza tehnică extrajudiciară, întocmită în Dosar nr. 4326/176/2013 aflat
pe rol la Judecătoria Alba Iulia 

25. Expertiza tehnică extrajudiciară, întocmită în Dosar nr. 8288/176/2013 aflat
pe rol la Judecătoria Alba Iulia 

26. Parcelarea unui imobil (teren) situat în Alba Iulia , str. Vasile Goldiș, FN
27. Parcelarea și  înscrierea dreptului  de proprietate al  municipiului  Alba Iulia

asupra imobilului (teren) situat în Alba Iulia, str. Rozelor, FN



28. Atribuirea în proprietatea solicitanților, proprietari ai apartamentelor, terenul
aferent locuinței în cotă indiviză deținută din construcții

1. Rectificarea bugetului general de venituri și cheltuieli pe anul 2014.
         Se  dă cuvântul  doamnei Teofila Țîr  care prezintă proiectul de hotărâre precum
şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crișan  care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe,
servicii publice şi comerţ.
          Vasile Crișan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Teofila Țîr: ”Așa după cum ați văzut că am prezentat materialele în data de 14,
înafară de ceea ce aveți  trecut în materiale au mai intervenit  următoarele modificări.
Adică, nu modificări de anvergură. Sunt doar în cadrul capitolelor din buget. 

În capitolul 65 Învăţămât  la Colegiul Tehnic apulum  a intervenit o modificare în
sensul  reducerii de pe cheltuieli materiale  cu sume mici, suma de 3,5 mii lei în vederea
achiziționării  și plusării pe cheltuieli de capital în vederea achiziționării unor licențe, ceea
ce reprezintă active necorporale și trebuie prinse pe lista de investiții.

De asemenea,  modificări  în  capitolul  68  Centru  de  consiliere  și  sprijin  pentru
părinți Sfânta Maria de la finanțare națională la cheltuieli neeligibile. Deci, tot în cadrul
aceluiași capitol.

În cadrul capitolului 70.10 Administrarea Patrimoniului Local tot sume mici, minus
la un articol și plus la alt articol.  În cazul proiectului Sustenabilitate Eu nu abandonez
școala,  unde vorbim de un 001 cu plus și  un 001 cu minus.  Acestea sunt  singurele
modificări în plus.”

Sandu Cornel Stelian:  ”  Discuții dacă  mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot.
Cine este pentru cu amendamentele propuse?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 68/2014

2.  Împăcarea  părților  în  dosarul  penal  nr.  7223/107/2012  aflat  pe  rol  la
Tribunalul Alba. 

Se dă cuvântul doamnei Georgeta Rânghet  care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Georgeta Rânghet: ”Este vorba de solicitările pe care vi le-am atașat proiectului.
Încheierea de la instanță prin care se recomandă împăcarea părților. V-am prezentat
temeiurile legale.”

Pleșa Gabriel: ”Domnule președinte! În comisia juridică a intrat?”
Sandu Cornel Stelian: ”Da.”
Pleșa Gabriel: ”Și?”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Favorabil toți trei membrii.”



Pleșa Gabriel: ”O singură problemă. Eu vreau să vă întreb, domnule președinte.
Inclusiv și Consiliul Județean s-a constituit parte civilă.”

Georgeta Rânghet: ”Noi nu ne-am constituit.”
Pleșa Gabriel: ”Noi nu. Dar Consiliul Județean da?”
Georgeta Rânghet: ”Da.”
Pleșa  Gabriel:  ”  Bun.  Solicitarea  mea  este  de  amânare  până  vedem  ce  se

întâmplă cu constituirea de parte civilă la Consiliul Județean. Pentru că, dacă procesul
continuă, sigur noi ne împăcăm, procesul continuă și  există vreo sentință, vreau să
întreb cine va plăti daunele la momentul respectiv? Adică, există aici un aspect. Eu am
fost  martor  în acest  proces,  sunt  convins de nevinovăția  colegilor  dar  ar  trebui  să
facem lucrul acesta foarte bine. Pentru că, vedeți! Sunt lucruri pe care le neglijăm dar
după aceea putem avea repercursiuni.”

Raul Sebastian Tudorașcu: ”Eu înțeleg dar și colegul Jidveian care este avocat
s-a uitat peste acte. Dar eu întreb: care daune? Că noi am mai avut o expertiză. Sau eu
nu știu de daune. Ce daune sunt?”

Pleșa Gabriel: ”E un proces care va continua.”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Dacă noi ne împăcăm ce să mai continue?”
Jidveian Ovidiu Viorel: ”Citiți poziția DNA-ului. Ar fi bine să o citiți.”
Pocol Dorin: ”Aș ruga colegii care sunt avocați  să ne dea explicații.”
Jidvein Ovidiu Viorel:  ”În calitate  de membru în  comisia  juridică am avizat

favorabil acest proiect  întrucât există posibilitatea legală  de împăcare a părților. Noi
am spus că există această posibilitate legală, Consiliul local va decide dacă este sau nu
oportună. Oportunitatea nu o decide  comisia. Doar legalitatea. Din punct de vedere
legal   avem  această  posibilitate  noi  ca  și  Consiliu  local   să  încuviințăm această
împăcare a părților. Dar chiar insist să se citească și poziția parchetului în legătură cu
împăcarea.”

Georgeta  Rânghet:  ”Reprezentantul  Ministerului  Public arată că nu se opune
amânării cauzei în vederea împăcării părților, în măsura în care acest demers poate fi
realizat. Și împăcarea este propusă de către instanță.”

Mircea Hava: ”Cred că era foarte bine, nu pentru domnul avocat, pentru colegii
noștrii  să  se  aducă  dexul  să  se  citească  și  să  vedem ce  explică  în  limba  română
împăcare. În momentul în care apare o împăcare, nu sunt jurist dar am făcut și eu o
școală.  În momentul în care  discutăm de o împăcare nu mai există nimic.  Ne-am
împăcat! Instanța constată și asta s-a introdus  și în noul Cod Penal  că oamenii se pot
și  împăca.  Și,  în  momentul  în  care  se  împacă,  instanța  nu  mai  spune de  ce  v-ați
împăcat? Deci, este clară treaba și toată lumea vede treaba aceasta. A! Dacă se doresc
alte conotații, alte laturi, alte unghiuri, alte discuții este cu totul altceva! Eu nu vreau
să avertizez pe nimeni ci vă spun ceea ce îmi spun avocații. Să știți că niciodată, aici
nu sunt vinovați 2-3 oameni. Ați aprobat cu toții să dăm bani la fotbal. Și am avut
rezultate. S-au dat pentru o țintă. Intratul în A, rămasul în A. De ani de zile. Pe urmă
pe altă țintă. Dumneavoastră ați hotărât să nu vă constituiți parte civilă pentru că ați
făcut lucrul acesta în deplină cunoștință de cauză, cum să vă spun eu. Dorim un lucru
pe  care  l-a  văzut  toată  lumea.  Am  investit  bani  în  stadion  tot  cu  aprobarea
dumneavoastră. Din păcate,  la ora aceasta, hai să îi spunem datorită fricii și datorită



faptului că între timp s-au mai modificat și legile țării nu se poate face așa ceva. Deci,
ce a fost înainte! Nu era nici 350. Acum s-ar putea! Poate dar nu se mai poate  pe noul
cod pentru că este un ONG și este o societate. Deci, tot ceea ce s-a făcut, eu vă mai
spun încă odată. Este perfect legal. Și s-a făcut pentru orașul acesta  și pentru gloria
orașului. Că s-a făcut la fotbal! Mâine poate se face la baschet! Este altă discuție!
Poate mâine se va trezi cineva acolo! Deci, știți prea bine de ce s-a ajuns aici! Pentru
că cineva a considerat că TVA-ul care s-a returnat la club, să-i spunem club, entitate,
este ilegal. Știți prea bine că s-a stins acest proces și judecătorii au spus că a fost legal
dat înapoi  TVA-ul. Au fost controale făcute de Direcția generală a Finanțelor. Nici un
leu deturnat.  Nici un leu, nici un leu 50 deturnat! Toată discuția a fost pe urmă că de
ce Consiliul local a dat bani acolo. Consiliul local a dat bani pe lege acolo! Faptul că
instanța a văzut  și  v-a citit doamna juristă  ne recomandă, ne spune că ne putem
împăca.  Faptul  că  procurorul  de  la  Ministerul  public   sau  cum ii  spune  zice:  da
domnule, sunt de acord cu împăcarea. Eu să știți că nu votez! Părerea mea o știți!
Cred, odată și odată, după o anumită vârstă și asta o spun tinerilor care au venit aici e
bine să ști dacă eşti vertical sau orizontal. Poziția de giruetă nu este bună. Nicăieri!
Cum bate vântul! Acesta este ca un sfat indiferent dacă vântul politic bate în stânga
sau în dreapta. Dar poziția de giruetă nu este corectă! Știu temerea dumneavoastră. Și
eu am avut-o. Eu poate am citit mai mult. Nu vreau să spună cineva că vreau să vă
influențez că s-au mai spus lucrurile acestea. Primarul ne-a spus! Este drept că dacă vă
spun și altceva  cred că nu faceți! Și nu ați votat decât ceea ce ați fost convinși! Eu mă
simțeam dator să vă explic unele lucruri  pe care unii cred că sunt timorați să vi le
explice! Nu înțeleg de ce. Pentru că în momentul în care nu ai furat, nu ai băgat în
buzunar, să fi timorat! Pentru ce? Cam asta am vrut să vă spun fără să supăr pe cineva.
Dacă cumva am supărat pe cineva, uite, de data aceasta  îmi cer scuze. Însă e bine să
fim odată hotărâți. Dumneavoastră nu ați vrut să fiți parte civilă pentru că nici nu era
cazul. Pentru că am făcut un lucru voit  și pe urmă: ia dă tu banii înapoi! Și asta vreau
să spun. Împăcarea înseamnă împăcare. Ne-am împăcat! Numai dacă ne mai certăm
după aceea. Dar nu cred.”

Pocol Dorin: ”Dacă ne împăcăm deși eu nu văd cum m-aș împăca  cu cineva  cu
care nu m-am certat că eu nu eram atunci în consiliul  local.  Dar dacă se produce
împăcarea aceasta și lăsând la o parte dexul! Eu am citit alte cărți! Dacă se produce
împăcarea, procesul continuă?”

Georgeta Rânghet: ”Nu.”
Marius Adrian Costinaș: ”Împăcarea părților art. 132 din Codul penal. Haideți

să  vă  citesc.  Împăcarea  părților  în  cazurile  prevăzute  de lege.  Aici  discutăm de  o
infracțiune  unde împăcarea este posibilă. Deci, este un caz prevăzut de lege. Înlătură
răspunderea penală și stinge și acțiunea civilă. Acum, părerea mea că atâta vreme cât
nu ne-am constituit parte civilă nu văd de ce nu ne-am împăca. Pentru că practic avem
niște documente care atestă  că nu s-a produs nici un prejudiciu. Sub aspect penal este
exclus să putem afirma  că Consiliul local  a făcut vreo farsă în momentul în care  a
aprobat, pe baza legii să dea această sumă de bani. Iar dacă părțile care sunt cercetate
în acest dosar, care sunt trimise în judecată în acest dosar  se împacă cu părțile civile,
fiind  parte  civilă  în  acest  dosar  deocamdată  Consiliul  local  și  consiliul  Județean,



acțiunea penală se stinge.”
Pleșa Gabriel: ”Domnul avocat. Se stinge procesul?”
Sandu Cornel Stelian: ”Ceea ce spuneați dumneavoastră. Am intra într-un cerc

vicios pentru că cei de la Consiliul Județean au și ei săptămâna viitoare  ședință de
consiliu și probabil  au și ei același punct pe ordinea de zi. Pot să zică și ei tot exact
cum ați spus dumneavoastră.”

Pleșa Gabriel: ”Ei s-au constituit parte civilă. Să o facă ei.”
Mircea Hava: ”Domnule consilier! Nu avem nici o treabă cu ei! Noi avem treaba

noastră și  cei care sunt de la noi au problema noastră, a Consiliului local. Iar Consiliul
Județean are problema lui. Să judece cum dorește! Deci, nu putem să îi influențăm  sau
să stăm după ei. Pentru că suntem două părți. E aceeași cauză dar suntem două părți.”

Pleșa Gabriel: ”Care este termenul legal? Este un termen de împăcare? Treizeci
de zile?”

Georgeta Rânghet: ”24 martie.”
Sandu Cornel Stelian: ”Alte discuții?”

Pleșa Gabriel: ”Eu am vrut să vă întreb: după aceea nu mai putem relua această
propunere de împăcare, acest proiect?”

Sandu Cornel Stelian: ”Nu știu.”
Pleșa Gabriel: ”De ce să nu îl amânăm? Ce se întâmplă?”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”De ce să îl amânăm?”
Pleșa Gabriel: ”Numai puțin. Acest proces, se pare că sunt două procese. Unul

cu Consiliul local și unul cu Consiliul Județean. Se închide doar acesta sau este același
proces în care unii s-au constituit parte civilă și unii nu?”

Sandu Cornel Stelian: ”Un proces în care sunt implicate mai multe părți.”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Mai multe părți.”
Pleșa Gabriel: ”Bun. Dar atunci procesul nu se va stinge prin împăcarea noastră

de azi. Eu asta vreau să vă spun. Și eu asta am zis. Amânare până votează Consiliul
Județean  și apoi ședință extraordinară și votăm.”

Jidveian Ovidiu Viorel: ”Nu se poate amâna. Avem termen.”
Sandu Cornel stelian: ”Pot și ei zice: domnilor, să voteze prima dată Consiliul

local și după aceea noi!”
Mircea Hava: ”Dar nu avem nici o treabă. Buzunarul lui x este buzunarul lui x și

buzunarul lui y este buzunarul lui y! Haideți să fim oameni serioși! Ce treabă avem noi
cu ce a făcut Consiliul Județean? Însă a fost aceeași chestiune că toate se referă la
jocul cu balonul rotund. Domnule avocat! Noi, în momentul în care ne-am terminat
treaba am ieșit! Nu mai avem treabă!”

Marius  Adrian Costinaș:  ”Să  se  înțeleagă.  Împăcarea  este  personală.  Noi  nu
putem să stăm să ne împăcăm dacă alții se împacă! Noi apreciem dacă ne împăcăm sau
nu. Avem motive ca să nu ne împăcăm?  Asta este de fapt ca să vă răspundeți singuri la
întrebare. Avem motive să nu ne împăcăm azi?”

Pleșa Gabriel: ”Decât dacă procesul continuă cumva. Am văzut acolo hotărâri
ale instanței pe care nu le comentăm. Dar dacă continuă și se constată prejudiciu la
Consiliul Județean?”

Marius Adrian Costinaș: ”Eu cred că nu poate fi bănuită nici o parte.”



Pleșa Gabriel: ”Dar vă întreb.”
Marius Adrian Costinaș:  ”Noi nici  nu ne-am constituit.  Sunt de acord.  Aveți

motive  să nu ne împăcăm azi?”
Rareș Buglea: ”Cu cine?”
Pocol Dorin: ”Cu cei cinci.”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Avem o hârtie în față.”
Pocol Dorin: ”Paul Voicu, Bărdaș Horea Mihai, Lupu Nicolae, Fenașan Oliviu,

Sarmeș Marian.”
Rareș Buglea:  ”Să fie  primit  în  postul  mare al  Paștelui.  Eu nu pot decât  să

constat că mult hulitul Cod de Procedură Penală și mult hulitul noul Cod Penal  aduce
mare bucurie în Consiliul local! I-am auzit pe mulți hulind noul cod. Iată că aduce
bucurie!”

Mircea Hava: ”Dar nu am criticat. O să aducă bucurie  când le dă drumul și la
borfași acasă! Eu cred că la ei se referă.”

Pleșa Gabriel: ”Bun. Asta e. Eu îmi mențin propunerea să amânăm și să votăm
în ședință extraordinară.”

Pocol Dorin: ”Sunt de acord cu domnul Pleșa. Sunt persoane cărora le este frică
pentru că după aceea o să meargă, de ce să dea cu subsemnatul pe nu știu unde? Pentru
că, probabil există șansa ca acei oameni, economiști care s-au ocupat de hârtii și l-au
făcut așa de bine, nu cumva să le scape ceva. Așa e sau nu e așa?”

Marius Adrian Costinaș: ”Vreau să vă spun că niciodată nu poate să te tragă
cineva la răspundere  pentru o împăcare. Este o instituție pusă la dispoziție de Codul
Penal și nu trebuie să ne fie frică să ne împăcăm. Și noi avem această posibilitate.
Împăcarea este personală.”

Ioan Bogățan: ”Eu cred că ar trebui să pornim de la convingerea că acest proces
nu trebuia să existe. Pentru că nu cred că v-ați simțit careva influențat de cineva să
votați sumele care s-au acordat. Ca atare, am făcut-o de bună voie și în cunoștință de
cauză fiecare. Și am făcut-o pentru sportul albaiulian și pentru care cred că merită să
facem și  în  continuare  și  pentru  baschet.  și  cred  că  merită  și  felicitată  echipa  de
baschet a municipiului Alba-Iulia.”

Sandu Cornel  Stelian:  ”Propunerea  este  să  votăm pe  articole  pentru  că  este
vorba de persoane diferite.”

Pleșa Gabriel: ”Dar nu supuneți prima dată amânare?”
Sandu Cornel stelian: ”A propus cineva amânare?”
Pleșa Gabriel: ”Eu. Prima intervenție.”
Sandu Cornel Stelian: ”Bine. Propun amânare.”
Domuța Iulius Viorel: ”Prima dată supuneți proiectul așa cum este.”
Marcel Jeler: ”Oricare variantă este bună.”
Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot propunerea de amânare a acestui proiect.

Cine este pentru?”
”Fiind supusă la vot, propunerea de amânare a fost votată cu 5 voturi pentru

amânare Pleșa Gabriel, Petric Vasile, Albani Rocchetti Simone, Buglea Rareș, Zdrânc
Daniel şi 14 voturi împotriva amânării.”



Sandu  Cornel  Stelian:  ”Propunerea  de  amânare  nu  a  trecut.  Supune  la  vot
proiectul de hotărâre pe articole.

Supun la vot articolul 1 din proiectul de hotărâre. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, articolul 1 a fost votat cu 14 voturi pentru și 5 abțineri Pocol

Dorin, Paul Voicu, Pleșa Gabriel, Petric Vasile, Zdrânc Daniel.”
Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot articolul 2 din proiectul de hotărâre. Cine

este pentru?”
”Fiind supus la vot, articolul 2 a fost votat cu 14 voturi pentru și  5 abțineri

Pocol Dorin, Paul Voicu, Pleșa Gabriel, Petric Vasile, Zdrânc Daniel.”
  Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot articolul 3 din proiectul de hotărâre. Cine

este pentru?”
”Fiind supus la vot, articolul 3 a fost votat cu 14 voturi pentru și  5 abțineri

Pocol Dorin, Paul Voicu, Pleșa Gabriel, Petric Vasile, Zdrânc Daniel.”
  Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot articolul 4  din proiectul de hotărâre. Cine

este pentru?”
”Fiind supus la vot, articolul 4 a fost votat cu 14  voturi pentru și 5 abțineri

Pocol Dorin, Paul Voicu, Pleșa Gabriel, Petric Vasile, Zdrânc Daniel.”
Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot articolul 5  din proiectul de hotărâre. Cine

este pentru?”
”Fiind supus la vot, articolul 5 a fost votat cu 14 voturi pentru  și 5 abțineri

Pocol Dorin, Paul Voicu, Pleșa Gabriel, Petric vasile, Zdrânc Daniel.”
Sandu  Cornel  Stelian:  ”Propunerea  pentru  împuternicire.  Vă  rog  să  faceți

propuneri.”
Jidveian Ovidiu Viorel: ”Îl propun pe domnul Marius Adrian Costinaș.”
Vasile Crișan: ”Și un jurist.”
Marius Adrian Costinaș: ”Avem avocat în proces.”
Mircea Hava: ”Doamna Geta! Cine poate fi?”
Georgeta Rânghet: ”Robert Toacă.”
Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot proiectul de hotărâre împreună cu articolele

votate. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul de hotărâre împreună cu articolele a fost votat cu

19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 69/2014

3.  Transmiterea  în  folosință  gratuită  către  Asociația  Green  Revolution  din
România a unui spațiu public situat în zona ”Parcului Unirii” din municipiul Alba Iulia

 Se  dă  cuvântul   doamnei  Călin  Hedviga  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Marcel Jeler: ”Aveți, dați-mi voie să vă spun, varianta nouă a proiectului care



v-a fost distribuit în afară de mape. E valabil ultimul.”
Crișan Vasile: ”Noi am studiat varianta pe care am avut-o în mape.”
Călin Hedviga: ”Este vorba doar de titulatură. Modificarea constă în titulatură și

pot să vă spun că această cooperare este ca urmare a faptului că municipiul Alba-Iulia
susține  și  crede  în  funcțiunea  Asociației  Green  Revolution.   Această  asociație  are
menirea  să  încurajeze,  să  promoveze  ciclismul  în  orașele  din  România.  Aceasta
înseamnă mai puțină poluare, o altă mobilitate urbană, o altă viață pentru orașul nostru.
În ce constă asocierea? Constă în faptul că aplicăm un teren pe domeniul public pentru
aplicarea  unei stații de 60 de biciclete pe care societatea Green Revolution o aduce în
colaborare cu Reifeissen.  Ei vin cu bicicletele,  se ocupă de reparații  și  întreținerea
bicicletelor, atribuie spre închiriere publicului cetățean al municipiului sau turiștilor
aceste biciclete pentru a putea umple traseele nou create în Cetate.”

Zdrânc Daniel: ”De ce avem obligația de a plăti energia electrică din moment ce
bicicletele vor fi închiriate?”

Pocol Dorin: ”Exact.”
Călin Hedviga:  ”Pentru că este un sistem computerizat  care,  atunci  când dai

bicicleta scrie  în baza de date numărul  și  identitatea persoanei care a închiriat în
vederea păstrării patrimoniului de biciclete care ar putea să dispară la un moment dat,
să poată regăsi la adresa de imobil.”!

Pocol Dorin: ”Colegul spune că de ce nu își plătesc ei curentul? De ce plătește
Consiliul local sau Primăria? E un business. Ei fac un busines până la urmă. Nu le dă
gratuit.”

Părăsesc sala de ședință domnii consilieri Medrea Bogdan și Jidveian Ovidiu
Viorel. 

Călin  Hedviga:  ”Considerăm că  este  de  interes  public  ca  să  atragem aceste
biciclete. Este o mândrie că  suntem al doisprezecelea oraș din România în care se
implementează acest  sistem.   În  al  doilea rând,  cred că este  în  interesul  nostru să
schimbăm viața și  mentațile în orașul nostru transformând mersul cu mașina în mersul
cu bicicleta.”

Sandu Cornel Stelian: ”Pe de altă parte putem să o luăm şi ca și o afacere.”
Pocol Dorin: ”Este o afacere. Încasează niște bani.”
Sandu Cornel Stelian: ”Dacă o luăm ca o afacere atunci nu le fixăm noi prețul. Îi

lăsăm să închirieze cu cât vor ei, nu le fixăm noi prețul de trei lei pe oră.”
Pocol Dorin: ”Prețul chiriei îl va da piața până la urmă.”
Sandu Cornel Stelian: ”Tocmai noi le impunem să fie trei lei pe oră sau 15 lei/24

de ore. Noi nu îi lăsăm să pună orice preț, că poate ei ar pune încă 5 lei sau 10 lei.”
Petric Vasile: ”Și mai este încă un aspect. Se mai dau gratuit la niște categorii.”
Sandu Cornel Stelian: ”Da. Până la 16 ani și pensionari. Discuții dacă mai sunt?

Nu sunt, așadar supun la vot aprobarea acestui proiect. Cine este pentru?” 
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 70/2014



4.  Afilierea  municipiului  Alba  Iulia  la  Asociația  ICLEI  –  International
Council for Local Environmental Initiatives. 

Se  dă  cuvântul   domnului  Mihai  Belală  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 
          Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crișan  care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe,
servicii publice şi comerţ.
          Vasile Crișan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Mihai Belală: ”După depunerea materialelor la dosar s-a avizat favorabil de la
Ministerul  de  Externe  și  Ministerul  Dezvoltării  Regionale.  Aceste  documente  vor  fi
depuse la dosarul final de ședință.”

Sandu Cornel Stelian: "Discuții? Nu sunt, așadar supun la vot. Cine este pentru?"  
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 71/2014

          Revin în sală domnii consilieri Medrea Bogdan și Jidveian Ovidiu Viorel.

5. Modificarea HCL nr. 310/2012 privind înființarea Unității de implementare a
proeictului  ”Energy  efficiency  in  City  Logistics  Service  fo  small  andmid-sized
European Historic Towns” Acronym ENCLOSE.

Se dă cuvântul  doamnei Crina Dumitrescu care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 
          Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții?”
Zdrânc  Daniel:  ”Aș  vrea  să  știu  de  ce  mai  este  nevoie  de  încă  doi  experți

tehnici?”

Părăsește sala de ședință domnul consilier Domuța Iulius Viorel.

Crina Dumitrescu: ”Pentru că mai are încă un an de implementare și stadiul la



care s-a ajuns cu expertizele și documentațiile  necesită încă un expert în urbanism și
un expert tehnic.”

Zdrânc Daniel: ”Și de ce la momentul  la care ați implementat  proiectul nu ați
prevăzut aceste lucruri?”

Crina Dumitrescu: ”Spre deosebire de alte contracte de finanțare aici în bugetul
acestui proiect se calculează per oră. Deci, noi am cuantificat munca unui expert în
funcție de orele de care ei au nevoie  ca să întocmească aceste documente. Deoarece
experții pe care noi îi avem pe aceste proiecte nu au atribuții sau nu pot să întocmească
și alte documente. Avem posibilitatea  pentru orele  care au rămas neconsumate să
angajăm alți experți. Deci, nu avem bugetare exact pe persoană. Avem pe oră. E vorba
de experți nu de contracte de muncă clasice pe opt ore.” 

Sandu Cornel Stelian: "Discuții dacă mai aveți? Nu sunt, așadar supun la vot cine
este pentru."  
         „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru și o abținere Rareș
Buglea.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 72/2014

Revine în sala de ședință domnul consilier Domuța Iulius Viorel.

6.  Aprobarea  participării  Unității  administrativ  teritoriale  (UAT)  Alba  Iulia  la
proiectul ”Centrul National de Informare si Promovare Turistică Municipiul Alba Iulia
” din cadrul Programului Operațional Regional 2007-2013, Axa Prioritară 5, Domeniul
major de intervenție 5.3, Operațiunea ”Crearea Centrelor Nationale de Informare și
promovare Turistica (CNIPT) și dotarea acestora”

Se dă cuvântul doamnei Crina Dumitrescu  care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crișan  care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe,
servicii publice şi comerţ.
          Vasile Crișan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre dar totuși  nu
am reușit să fiu lămurit. Deci, art. 3 Asigurarea furnizării contribuţiei proprii, necesară
pentru implementarea proiectului, în valoare de 12.600 lei, reprezentând 2% din costul
total eligibil al proiectului. Vine după aceea art. 4  și spune: asigurarea finanţării din
bugetul  local  a  costurilor  neeligibile  ale  proiectului,  pe  durata  de  implementare  a
activităţilor proiectului. Și la art. 5  Asigurarea susţinerii tuturor costurilor conexe ale
proiectului,  care  intervin în derularea acestuia,  costuri  care nu pot fi  finanţate  din
instrumentele structurale şi fără de care proiectul nu poate fi implementat."



Crina dumitrescu: ”Cheltuielilor.”
Vasile Crișan: ”Da. Deci, dăm 12600. Cât mai dăm după aceea?”
Crina Dumitrescu: ”Există un buget estimativ al proiectului care se depune odată

cu cererea de finanțare. În acest buget estimativ sunt estimate  niște costuri neeligibile.”
Vasile Crișan: ”Cât?”
Crina Dumitrescu: ”Nu am bugetul în față. Dar aceste costuri neeligibile, de fapt

înseamnă orice altă cheltuială care are statut de cheltuială eligibilă și nu se încadrează  în
procentele fixate  printr-o normă de cheltuiali. Acum, această formulă de hotărâre este o
formulă impusă printr-o anexă din cererea de finanțare.  Acum, vă pot  explica de ce
finanțatorul nu dorește să nominalizeze din start cheltuiala neeligibilă deși în buget avem
estimată respectiv cheltuiala conexă, pentru că în statutul din implementare s-a constata
că odată cu rambursarea cheltuielilor,  cheltuieli  pe care  noi  le-am considerat   inițial
eligibile devin neeligibile. Asta înseamnă că noi nu avem de unde să ştim din start, de la
început care este valoarea acestor cheltuieli neeligibile. Şi la finalul proiectului cînd se
trage linia vom constata că aceste cheltuieli neeligibile  să fie mai mari sau mai mici.
Depinde. Deci, nu se pot estima și de aceea finanțatorul când a dat o formă cadru acestei
hotărâri nu a dorit să fixeze aceste cheltuieli neeligibile. Dar la bugetarea în bugetul local
se bugetează după bugetul proiectului  unde este estimată o cheltuială neeligibilă. Ați
înțeles, domnul Crișan?”

Vasile Crișan: ”Nu. Pentru că eu tot ce gândesc, gândesc în bani! Și zice 12600
reprezentând 2%. Și poate o să ajungă să mă coste 90%! Aia să mă convingeți că atunci
cred că nu sunt chiar atât de …. Dar să îmi explicați. Dacă ajunge la 80% în loc de 2% ar
mai fi rentabil pentru noi sau nu?”

Crina Dumitrescu: ”Păi este vorba de 98 și 2%. Da.”
Vasile Crișan: ”Și dacă adaug celelalte costuri care nu sunt înscrise, aproximativ

cât?”
Crina  Dumitrescu:  ”Domnul  consilier!  Să  vă  explic  și  sub  forma aceasta!  La

bugetarea în bugetul local se ia după bugetul estimativ al proiectului. Deci, când se trece
un plafon de cheltuială neeligibilă se trece în bugetul local această cheltuială neeligibilă
estimată. Ei, nu s-a întâmplat de când implementăm noi proiecte să depășim această
cheltuială neeligibilă.”

Vasile Crișan: ”Dar se poate întâmpla să depășim?”
Crina Dumitrescu: ”Nu. Se poate întâmpla dar atunci o să intrăm în ședință de

consiliu pentru rectificarea acestei hotărâri. Dar noi nu putem. Asta vreau să spun. Eu nu
pot. Sau nu cred că poate cineva acum să treacă o valoare a acestei costuri neeligibile
pentru că nu știm.”

Pocol Dorin: ”Dar nu există nici o sumă estimativă? Fixă?”
Crina Dumitrescu: ”Există  o sumă estimativă fixă care apare în bugetul …”
Pocol Dorin: ”Aproximativ, cât e?”
Crina Dumitrescu: ”Nu pot să vă spun că nu am.”
Pocol Dorin: ”15, 10%?”
Pleșa Gabriel: ”Dacă nu, ne puteți aduce pe viitor sumele acestea estimative?”
Crina Dumitrescu: ”Când se închide un proiect cu raportul final și după două luni

se poate face o prezentare pentru bugetul local,  de fapt  care a fost  suma alocată de



Consiliul local atât ca și cheltuială eligibilă cât și neeligibilă. Dar din ceea ce ţinem noi
aici  nu s-a depășit. Chiar și cu corecțiile  pe care noi le-am primit  nu am depășit plafonul
de cheltuieli neeligibile.”

Pocol Dorin: ”Colegul a vrut să spună altceva. Sunt și alte proiecte care se licitează
sau se câștigă cu o sumă și după 2-3 luni apare altă sumă. Asta este problema.”

Crina Dumitrescu: ”Acest proiect va fi depus. Este în faza de scriere, urmează ca
într-o săptămână - două să îl depunem. De asemenea, orice contract de finanțare când
ajunge   la  faza  de  achiziţie  se  licitează.  Și,  licitându-se  iar  scade  această  valoare
neeligibilă sau efectiv valoarea eligibilă. Avem un plafon maxim care apare  în bugetul
proiectului  ce este anexă la cererea de finanțare.”

Sandu Cornel Stelian: ”Alte discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
proiectul de hotărâre. Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul  a fost votat cu 18 voturi pentru și un vot împotrivă
Vasile Crișan.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 77/2014

7.  Plata  cotizației  pe  anul  2014  a  municipiului  Alba  Iulia  către  Asociația
Intercomunitară de Dezvoltare Alba – Transport  Local. 

Se  dă  cuvântul  domnului  Nistor  Dorin  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 
   Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crișan  care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe,
servicii publice şi comerţ.
          Vasile Crișan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Pleșa Gabriel: ”În primul rând aș vrea să întreb dacă este cineva de la AIDA aici?
Ne-am obișnuit  să nu fie.”

Raul Sebastian Tudorașcu: ”Este.”
Pleșa  Gabriel:  ”Nici  un  fel  de  problemă.  Să  vină.  Vreau  să  fac  următoarea

intervenție. Discutăm acum de plata cotizației. Nu discutăm acum de facturile pe care le
datorăm operatorului de transport și care este firesc să fie plătite conform contractului.
Discutăm de cotizație. Da? Ea se folosește pentru cheltuieli salarii, birotică și mai știu la
ce se folosește. Vreau să ridic această problemă și m-aș bucura să fie cineva aici de la
AIDA. Același lucru s-a spus și anul trecut. Eu cred că atunci când plătim patru oameni
sau trei câți sunt acolo, că nu mai știu exact, patru cu salarii nu mici, în primul rând
trebuie să aibă un indicator de performanță. Adică, să vedem ce fac pentru acești bani?
Pentru  că, dați-mi voie să vă spun,  pentru că am spus-o și anul trecut pentru cine își mai
aduce aminte, aceste posturi puteau fi ocupate de oricine. Poate de oameni mai capabili,
chiar și de oameni din cadrul Primăriei, care nu sunt retribuiți la banii aceștia. Și vreau să
știu, după un an de zile, acum la momentul plății cotizației care este de 58500 sau cât e,
ce s-a realizat în această perioadă. Eu până atunci nu o să votez nici un leu pentru plata
acestor oameni. Ce s-a realizat în această perioadă din punct de vedere a ceea ce sunt
plătiți să facă? Reducerea costurilor acolo unde se poate, reducerea a ceea ce am discutat



de n ori, a traseelor nerentabile. Și aș vrea să știu lucrurile acestea. Că dacă acești oameni
sunt plătiți să facă altceva, atunci sigur, votul meu nu o să îl aveți niciodată!”

Părăsește sala de ședință domnul consilier Șerdean Dorin Pavel.

Albani  Rocchetti  Simone:  ”Mai  am o  completare.  A spus  ceva  domnul  Pleșa
înainte care nu este total corect. Adică, legat de cotizație, ce valoare care, în total legat de
AIDA este de 88710 nu acoperă toate cheltuielile legate de administrare. Adică, parțial.
Adică, 88000 nu e ce constă AIDA ca și cheltuieli de funcționare. 88 este totalul pe
celelalte comune.”

Pleșa Gabriel: ”Nu comentăm suma. Așa e asociația, regulamentul. Nu comentăm.
Nici o problemă. Dar ar fi fost bine să fie cineva să ne spună  ce s-a realizat într-un an.”

Sandu Cornel Stelian: ”Este.”
Pleșa Gabriel: ”Mulțumesc, domnule director! Vă așteptam!”
Nistor Dorin: ”Legat de contribuție, lucrurile sunt destul de clare. Le-am spus și

anul trecut și anul acesta, le spun în continuare. În primul rând, tot ceea ce înseamnă
contract de asociere și înființarea acestei societăți a reglementat  stabilirea  unei cotizații
care a fost stabilită la un leu pe locuitor. În ceea ce privește modul în care sunt cheltuite
sumele respective s-a discutat și anul trecut. Rolul asociației este acela de a urmări  modul
de realizare al contractului  care a început în 2012. Dacă stăm să analizăm și ar trebui să
ne aducem aminte   că  la  nivelul  anului  trecut,  atunci  când am mai  avut  discuții  în
Consiliul local cu rectificarea bugetară am arătat evoluția costului  și s-au determinat
anumite modificări  în sensul că s-au redus costurile per contract raportat la nivelul anului
2012.  În  2014  noi  am  venit  și  cu  un  buget  și  am  arătat  date  comparative  reale.
Indiscutabil că în anul 2014 putem fi afectați de ceea ce înseamnă creștere de prețuri la
carburanți și  alte elemente care determină cost suplimentar pentru operator. Asociația
Intercomunitară de Transport Local a monitorizat tot ceea ce înseamnă curse și o face în
continuare. Este o interfață între cele șapte UAT-uri, este o interfață în reprezentarea în
instanță pentru traseele care ar trebui să fie atribuite dar din motive, să spun așa, legale
încă nu sunt atribuite. Şi mă refer la Mihalț. Pentru că, încă interjudețeanul funcționează.
Sunt pe rolul instanțelor. Totodată urmărim obiective de scriere a unor proiecte pentru
exercițiul 2014-2020. În acest moment încă nu putem veni cu un proiect cert pentru că nu
avem liniile de finanțare. Și așa că nu pot să vă prezint  un proiect dar sunt clar că vor fi
în această zonă și vom încerca să găsim soluții pentru a scrie proiecte. Acesta este și
scopul asociației. Și monitorizarea în totalitate a a acestui contract. Acesta a fost scopul,
asta  s-a realizat.  Aceasta  vă pot  spune despre asociația  intercomunitară.   În  ceea ce
privește sumele alocate pot să vă spun că nu a existat nici într-un caz chiar dacă anul
trecut au fost discuții legate de mobilier. Iar acele investiții nu s-au făcut tocmai din acest
scop.  Pentru  că  încercăm toate  cheltuielile  să  le  limităm cât  de  mult  posibil,  să  ne
pregătim cu surse financiare pentru proiectele pe care vrem să le implementăm pentru că,
așa cum știți, avem nevoie și de cofinanțare, avem nevoie și de surse pentru a pune în
practică un proiect.

În ceea ce privește acest leu pe locuitor, pentru că nu există în acest moment o
necesitate  mai mare și am stabilit  bugetul, inclusiv  la nivelul anului trecut am ieșit cu



excedent.  Facem economii.  Am rămas în  AGA a celor  șapte  primari,  s-a  hotărât  să
rămânem la un leu pe locuitor. Și, în cazul în care în cursul anului  se constată că ar fi
nevoie  pentru un caz concret majorare, în acele situații bineînțeles  că se vine și se cere
un nou acord Consiliului local pentru a finanța proiectul sau pentru a găsi soluții  în
această situație concretă.”

Pleșa  Gabriel:  ”Domnule  director!  Mulțumesc  pentru precizări.  Doar  o simplă
întrebare. Față de aceeași perioadă a anului trecut ne puteți da o cifră prin care ați realizat
o economie în ceea ce privește cheltuielile cu AIDA? Nu discutăm acum de operator deși
ați spus foarte clar  că una dintre sarcinile dumneavoastră este să urmăriți acest contract.”

Nistor Dorin: ”Da, bineînțeles! Asta și facem. Nu pot să vă dau o sumă acum. Nu
am venit pregătit.”

Revine în sala de ședință domnul consilier Șerdean Dorin Pavel.

Pleșa Gabriel: ”Dar ne puteți pregăti?”
Nistor Dorin: ”Da. O să vă prezentăm suma dacă doriți dumneavoastră. Până la

urmă, toate sumele le-am prezentat   și  în ceea ce privește proiectul  de buget.  Toate
sumele s-au prezentat.”

Albani Rocchetti Simone: ”Nu știu dacă ați înțeles. Domnul Pleșa a întrebat de
costul de funcționare al AIDA.”

Nistor Dorin: ”Pot să vă dau o sumă. Anul trecut am avut un buget de 10000 lei
pentru mobilier. Nu s-a cheltuit nimic din aceasta.”

Pleșa Gabriel: ”Cu mobilierul am înțeles!”
Nistor Dorin: ”Pentru calculatoare s-a atribuit o sumă de 9000 lei. Nu s-a cheltuit

nici un leu din acea sumă. Am cumpărat o imprimantă. Pardon! O multifuncțională.”
Sandu Cornel Stelian: ”Alte discuții dacă mai sunt la acest proiect? Dacă nu, supun

la vot proiectul de hotărâre. Cine este pentru?” 
      „Fiind supus la vot, proiectul și propunerea  a fost votat cu 16 voturi pentru, 2
abțineri Pleșa Gabriel, Zdrânc Daniel și un vot împotrivă Rareș Buglea.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 74/2014

8.  Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  documentaţiei  tehnico-economice
pentru obiectivul: ”SCHIMB DE DESTINATIE DIN CENTRALA TERMICA CT7 IN
CENTRU DE RESURSE „ACADEMIA DOAMNELOR”

  Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan  care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 
       Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare
din  partea  Comisiei  de  organizare  şi  dezvoltare  urbanistică,  realizarea  lucrărilor
publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice
şi de arhitectură.
             Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Silvia Moldovan: ”Față de titlul proiectului care este pe ordinea de zi, așa cum



vedeți pe proiect, denumirea s-a schimbat. Proiectului i se spune:  schimb de destinație
din CT 7 în Centru de Resurse Academia Doamnelor. Aceasta este să spunem, o titulatură
pe  care  colegii  care  scriu proiectul   și  cererea de  finanțare  i-a  dat-o,  mai  corect  în
programele pe care noi vrem să le susținem și să integrăm acest proiect pe finanțare
europeană.”

Zdrânc  Daniel:  ”Vreau  să  vă  întreb  dacă  structura  centralei  rămâne  sau  se
demolează? Că nu am văzut aici nici o …”

Silvia Moldovan: ”Rămâne. Nu se demolează structura.”
Zdrânc Daniel: ”Și dacă rămâne structura, este vorba numai de o refuncționalizare

a extinderii?”
Silvia  Moldovan:  ”Refuncționalizare,  compartimentare,  asigurarea  spațiilor

corespunzătoare incintei și tot ceea ce înseamnă.”
Zdrânc Daniel: ”Am zis că, această cheltuială previzionată de 240000 de euro nu e

prea mare pentru o centrală termică?”
Silvia Moldovan: ”Puteți să luați Normativul 363. Este HG care reglementează

prețurile medii pe tip de construcții construite din bani publici și vă puteți da seama. Eu
zic că nu e mare. E făcut de un specialist.”

Zdrânc Daniel: ”Dar totuși facem o modernizare pe o structură existentă! Deci,
avem fundația!”

Silvia  Moldovan:  ”Este  o  structură.  Doar  cochilia.  Restul,  nimic  bun.  Faceți
dumneavoastră  un  calcul  să  vedeți  într-o  structură  cât  înseamnă  zidurile  goale,  fără
izolații.”

Zdrânc Daniel: ”În structura existentă sunt racordurile la curent, la gaz?”
Silvia  Moldovan:  ”Nu  există.  Toate  sunt  praf,  toate  trebuie  reconsiderate,

redimensionate.”
Vasile Crișan: ”S-a făcut un calcul dacă facem o clădire nouă  cât costă și dacă este

rentabil sau nu? Care ar fi diferențele?”
Silvia Moldovan: ”Este mai scump.”
Vasile Crișan: ”Nu știu dacă nu era mai ieftin să o faceți nouă.”
Albani Rocchetti Simone: ”Numai un pic. E vorba despre două. O să mai fie încă

un proiect. În primul rând poziția unde sunt ele, că sunt în mijlocul blocurilor. Adică,
pentru toți locuitorii din zonă. Vă puteți uita peste acest proiect care arată foarte bine.
Este o sală unde totul este un teren de baschet. Este un lucru foarte bun că se face. Arată
foarte bine.”

Silvia Moldovan: ”Ele se adresează locuitorilor din zonă. Sunt structuri pe care,
dacă ar trebui să le reconstruim  ar trebui să le demolăm întâi și să avem în vedere și
costurile de demolare.”

Sandu Cornel Stelian: "Discuții dacă mai   sunt? Nu  sunt, așadar supun la vot cine
este pentru aprobare."  
      „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 16 voturi pentru și 3 abțineri Zdrânc
Daniel, Onețiu Cornelia Maria, Pocol Dorin.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 75/2014



 9. Aprobarea documentației tehnico-economice – faza DALI pentru obiectivul :
”Schimb de destinație din Centrală Termică CT10 în Centru Social  pentru Servicii
Alternative”

Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
             Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Silvia Moldovan: ”Dacă aveți comentarii?”
Sandu Cornel Stelian: ”Și la proiectul nr. 9 se modifică titlul?”
Silvia Moldovan: ”Nu. Aici aș vrea să vă spun că acest spațiu va fi folosit periodic

și pentru înmagazinarea produselor care vin de la Uniunea Europeană pentru diverse
categorii sociale.”

Sandu Cornel Stelian: ”Alte discuții?  Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru
aprobarea acestui proiect.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 17 voturi pentru și 2 abțineri Pocol
Dorin, Zdrânc Daniel.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 76/2014

10.  Aprobarea  documentației  tehnico-economice  pentru  obiectivul  ”Centru
Național de informare și promovare turistică. Municipiul Alba Iulia – județul Alba”
        Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător,  conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
             Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”

Silvia Moldovan: ”Dacă aveți  întrebări? Este intr-unul din spațiile  care sunt
incluse  în  regulamentul   care  s-a  aprobat  încă  de  anul  trecut  în  șanțuri,  la  intrare
dinspre Parcul Unirii. Însă, îl încadrăm pe axa cinci pe programul operațional.”

Sandu Cornel Stelian: ”Cam câți metrii pătrați are spațiul?”
Silvia Moldovan: ”219 mp.”
Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt pe marginea acestui proiect? Nu

sunt,așadar supun la vot. Cine este pentru?”
”Fiind supusă la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 73/2014



11. Trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului Alba Iulia,
scoatarea din funcțiune, casarea mijlocului fix- clădire situată în municipiul Alba Iulia
pe strada Mihai Viteazul, nr. 27
        Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Silvia Moldovan: ”Aceasta este o formalitate de îndeplinit pentru că, așa cum
știți,  înainte de a se începe proiectul de pe latura de vest au fost necesare  câteva
relocări chiar dezafectări printre care și acest imobil, fosta terasă de lângă catedrală,
partea dreaptă cum ieși din Parcul Unirii. Pentru că, de la data cumpărării, noi am
cumpărat  imobilul și afacerea, el s-a înregistrat ca mijloc fix. Acum el trebuie radiat.”

Sandu Cornel Stelian: "Discuții dacă mai sunt? Nu mai sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui proiect."  
      „Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

     
S-a adoptat Hotărârea nr. 78/2014

12. Donarea unei stații de autobuz din municipiul Alba Iulia 
        Se dă cuvântul doamnei Silvia Moldovan care prezintă proiectul de hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții?  Nu sunt, așadar supun la vot cine este pentru
aprobarea acestui proiect.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 79/2014

         13.  Aprobarea Planului  de ordine și  siguranță  publică a Poliției  locale  al
municipiului Alba Iulia 

Se dă cuvântul domnului Vodă Ioan care prezintă proiectul de hotărâre precum
și raportul de specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Vodă  Ioan:  ”Acest  plan  trebuie  reactualizat  anual.  Este  parte  integrantă  din



hotărâre.”
Rareș Buglea: ”Domnule președinte! Când spuneți plan vă referiți la orele lor de

lucru? La ce mai exact?”
Vodă Ioan: ”Este vorba de exercitarea atribuțiilor  privind apărarea drepturilor și

libertăților  fundamentale  ale  persoanei,  a  proprietății  private  și  publice  în  domenii
precumordinea și liniștea publică, paza bunurilor, circulația pe drumurile publice, afișajul
stradal, disciplina în contrucții, protecția mediului, intervenție, evidența persoanei.”

Rareș Buglea: ”Eu am ridicat această problemă și în comisia din care fac parte. Eu
am considerat mereu că, în această zonă de maxim interes a municipiului nostru, zona
Porții I, catedrala chiar și parcul, poate reușim să punem un pic stăpânire pe cerșetorii
care vin acolo. În măsura în care vin turiștii se înmulțesc și cerșetorii. Nu sunt de-ai
noștri, nu sunt din municipiu, nu îi știm. Apar mereu. Nu știu ce face Poliția locală! Am
înțeles că pe lege nu avem foarte multe pârghii asupra lor. Îi iei, îi duci, îi lași și vin
înapoi. Nu putem pune presiune? Am investit atât, avem o cetate frumoasă! Sperăm la
creșterea  numărului  de  turiști,  sperăm  să  avem  și  europarlamentari!  Iată  cu  aceste
speranțe nobile ale municipalității noastre, noi ne confruntăm cu o problemă de ev mediu:
avem cerșetori agresivi!”

Mircea Hava: ”Aveți dreptate. Îi încărcăm, îi ducem dar vin înapoi. Nu avem
nici o formă. Putem să îi și amendăm.”

Rareș Buglea: ”Sunt foarte tupeiști! Sunt două doamne care înjură turiștii!
Cer prima data cu glas foarte duios și dacă nu îi dai, a doua oară înjură turiștii!”

Pocol Dorin: ”Și cum înjură?”
Rareș Buglea: ”Am auzit înjurând și de Primar și nu îmi convine!”
Ioan Bogățan:  ”Ce aș dori eu! Poliția locală, serviciul social  și  domnul

viceprimar Șerdean, vă rog insistent! Am primit telefoane și ieri și azi cu persoanele de
lângă blocul Turturica. Sunt disperați. Nu pot nici măcar să își vândă casele! Nu pot că
nu au la cine! Doresc ca acea zonă să fie mult mai mult acoperită. Să fie atenți cu acea
zonă. Să facă ordine și liniște în acea zonă.”

Pleșa Gabriel: ”Cam câți oameni ar mai trebui ca să faceți față?”
Vodă Ioan: ”Este o ordonanță  de guvern  care spune: un polițist local la

1000 de locuitori. Deci, noi ne încadrăm la 69.”
Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt?  Nu sunt, așadar supun la vot cine

este pentru.”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 80/2014

14. Alocarea unei sume de bani din bugetul local pentru Fundația Comunitară
Alba. 

Se  dă  cuvântul  doamnei  Fara  Luminița  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 
   Sandu Cornel Stelian: ”Comisia?”

Vasile Crișan: ”Favorabil.”
Rareș Buglea: ”Comisia nu a dat aviz favorabil!”



Vasile Crișan: ”A dat aviz favorabil.”
Rareș Buglea: ”La comisia de cultură a fost paritar. Fără aviz.”
Luminița  Fara:  ”Este  vorba  de  alocarea  sumei  de  15000  lei  pentru  Fundația

Comunitară Alba în vederea susținerii Programului Youth Bank, fundația urmând să aloce
o altă sumă de 31000 lei pentru susținerea administrativă a acestui proiect ce implică
activitatea tinerilor.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții la acest proiect dacă mai sunt?  Nu sunt, așadar
supun la vot cine este pentru aprobare.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru, 3 abțineri Pocol
Dorin, Pleșa Gabriel, Petric Vasile și 2 voturi împotrivă Rareș Buglea, Zdrânc Daniel.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 81/2014

15. Aprobarea încheierii unor acte adiționale la Acordurile de parteneriat
nr. 14307/2006, nr. 5104/2006 și nr. 499/2006 pentru susținerea financiară a Centrului
de urgență Alba

Se  dă  cuvântul  doamnei  Delia  Cristescu  care  prezintă  proiectul  de
hotărâre precum şi raportul de specialitate. 
   Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crișan  care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe,
servicii publice şi comerţ.
          Vasile Crișan: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de
avizare  din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  pentru  activităţi  ştiinţifice,  învăţământ,
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
         Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
 Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.
 Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă aveți?  Nu sunt, așadar supun la vot cine este
pentru aprobare.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 82/2014

16.  Asocierea  în  parteneriat  cu  Asociația  Sfântul  Andrei  Bărăbanț  pentru
susținerea  financiară  a  Căminului  pentru  persoane  vîrstnice  ”Așezământul  Sfântul
Andrei Bărăbanț”



Se  dă  cuvântul  doamnei  Delia  Cristescu  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de
avizare  din  partea  Comisiei  Consiliului  Local  pentru  activităţi  ştiinţifice,  învăţământ,
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
         Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Se dă cuvântul d-lui consilier Raul Sebastian Tudoraşcu care prezintă raportul de
avizare din partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică
şi  disciplină,  relaţii  cu  publicul,  probleme  ale  minorităţilor,  apărarea  ordinii  publice,
respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti.

Raul Sebastian Tudoraşcu: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi
nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Favorabil numai cu mențiunea că noi am propus o sumă
aici în loc de 25% din fondul de salarii. Am propus până la plafonul maxim de 3500 de
lei. Aceasta este modificarea din comisie.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă aveți?  Nu sunt, așadar supun la vot cine este
pentru aprobare.”

Pleșa Gabriel: ”E mai mică, mai mare?”
Sandu Cornel Stelian: ”Păi atât au solicitat ei printr-o adresă ulterioară.”
Delia Cristescu: ”În prima lor adresă nu au solicitat nici o sumă. În a doua lor

adresă care ne-a parvenit ieri, într-adevăr au cerut 3500 lei. Nu am apucat să analizăm.”
Sandu Cornel  Stelian: ”Da. Deci,  am zis maxim 3500. Alte discuții?  Nu sunt,

așadar supun la vot proiectul de hotărâre împreună cu amendamentul propus. Cine este
pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 83/2014

17.  Modificarea  Hotărârii  nr.  63/2008  a  Consiliului  local  cu  privire  la
acordarea porților de hrană la Cantina de ajutor social pentru pensionari cu venituri
de până la 450 lei, fără contribuție personală.

Se  dă  cuvântul  doamnei  Delia  Cristescu  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Domuţa  Iulius  Viorel  care  prezintă  raportul  de
avizare din partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ,
cultură, sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului.
         Domuţa Iulius Viorel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Delia Cristescu: ”Este vorba de o hotărâre.”
Sandu  Cornel  Stelian:  ”Comisia  a  avizat  favorabil  cu  o  propunere.  Deci,

modificarea o să le spun la colegi. Noi aprobasem și anul trecut pentru pensionarii cu
pensii mai mici de 450 de lei. Și acum s-a pus și o vârstă.  Să aibă 60 de ani pentru că,
explicau doamnele că vin pensionari cu 30 de ani cu pensie mică  și zice că sunt



pensionari. Deci, s-a pus și o vârstă.”
Sandu Cornel Stelian: ”Alte discuții? Nu sunt, așadar supun la vot

proiectul de hotărâre împreună cu amendamentul propus. Cine este pentru?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 18  voturi pentru și o abținere Jidveian

Ovidiu Viorel.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 84/2014

18. Aprobarea încheierii unui act adițional la contractul nr. 20082/2012
privind delegarea gestiunii prin concesiune a serviciului de deratizare, dezinsecței și
dezinfecție în municipiul Alba Iulia

Se dă cuvântul doamnei Ileana Krisbai care prezintă proiectul de hotărâre
precum și raportul de specialitate.

Se  dă  cuvântul  d-lui  consilier  Ioan  Bogăţan  care  prezintă  raportul  de
avizare  din  partea  Comisiei  pentru  administrarea  domeniului  public  şi  privat,
agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Ileana Krisbai: ”Proiectul a primit favorabil la comisie. Datorită finalizării
lucrărilor de reabilitare în mai multe zone ale municipiului Alba-Iulia s-au modificat
suprafețele pe care  vor trebui realizate lucrări de deratizare, dezinfecție și dezinsecție.
Am prezentat în comisie.”

Pocol  Dorin:  ”Domnul  Primar!  Ați  făcut  o  treabă   excelentă   pentru
deratizarea întregului oraș.”

Mircea Hava: ”Da. O facem din nou  și o să scape numai cine poate. Se
face peste tot. Tot ce înseamnă zone verzi. Din cauza aceasta nu avem atâția țânțari. În
fiecare an se face. Avem contractul multianual.”

Paul Voicu: ”Cel ami important este că, în aceste lucrări trebuie coroborat
domeniul public cu cel privat. Degeaba faci pentru tot ceea ce înseamnă Cetate, tot ce
înseamnă blocuri, subsoluri! Și ceea ce înseamnă privat!”

Pocol  Dorin:  ”Un avion  care  zboară  deasupra  orașului  și  am rezolvat
problema! Arunci din avion!”

Paul  Voicu:  ”Acum  câțiva  ani  am  dat  din  avion.  Acum  sunt  aparate
speciale care fac acel fum total.”

Pleșa  Gabriel:  ”Singurul  lucru  care  mă  îngrijorează  pe  mine  și  l-am
discutat și în comisie. Va trebui să fim foarte atenți cum gestionăm pentru că au crescut
extraordinar de mult spațiile. Odată cu spațiile din Cetate care sunt tot mai multe de la
an la an, mai sunt cele de la ANL. E foarte bine că se face dar va trebui să avem grijă
cu comenzile.”

Mircea Hava: ”Tot timpul ne-am dorit o Alba-Iulia verde. Și vă spun din
declarații!  Acum o înverzim  pe  zi  ce  trece!  A crezut  cineva  că verdele  înseamnă
pășune? Pomii trebuie stropiți, hrăniți! Ce facem acum? Nu le mai punem? Ba trebuie
verde, ba nu trebuie!”

Sandu Cornel Stelian: ”Alte discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun



la vot cine este pentru aprobarea acestui proiect?”
”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 85/2014.

          19. Aprobarea de tarife noi pentru lucrarea de spălat parapeți direcționali și
parapeți ornamentali și pietonali din municipiul Alba Iulia.

 Se  dă  cuvântul  doamnei  Ileana  Krisbai  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum și raportul de specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

    Pocol Dorin: ”Aș vrea să vă întreb ceva. Cât era preţul înainte? Pe metru liniar?”
         Ileana Krisbai: ”Nu am avut până acum. Că dacă era nu îl mai puneam acum.”
         Paul Voicu: ”Este o negociere de preț.”
         Ileana Krisbai: ”Este un preț. Am negociat preț cu comisia de negociere. Am
venit la comisie. Deci, este o lucrare care se va face, nu zilnic ci când este nevoie.
p+Pentru că orașul arată curat. Parapeții când sunt stropiți, eu zic că este o lucrare
absolut necesară.”
         Pocol Dorin: ”Eu nu contest. Trebuie făcut. Însă prețul mă interesează. Ce e
acela? Plexic? Un metru pătrat?”
          Ileana Krisbai: ”La parapeți direcționali 3 lei pe metru liniar iar la parapeți
ornamentali și pietonali 4 lei pe metru pătrat. 3 şi 4 lei.”
          Pocol Dorin: ”Nu e 4,75?”
          Ileana Krisbai: ”Nu. Că s-a negociat până la patru.”
          Pocol Dorin: ”Totuși, nu e prea mult un metru? Atât e un metru!”
          Ileana Krisbai: „Un metru pătrat!”
          Pocol Dorin: „A! E metru liniar!”

    Ilean Krisbai: „Domnule consilier!”
          Pocol Dorin: „Staţi puţin că eu am citit! În stabilirea preţului intră un milion
de ...! Nu ştiu! Acele tabele explicative! Cum au ajuns ei la preţul respectiv? Mi se
pare exagerat! Motorina, amortisment, bla, bla!”
 Ileana Krisbai: „În urma negocierii la metru pătrat s-a ajuns la patru lei spălat
parapeți ornamentali și pietonali şi la parapeți direcționali   la 3 lei pe metru liniar.”
 Pocol Dorin: „Deci, ca să nu mai lungim! Mi se pare mult!”
 Sandu Cornel Stelian: „Să trecem la vot!”
 Albani Rocchetti Simone: „Mai am eu o întrebare. În mod normal, de câte ori
pe an se face această curăţenie?”
 Sandu Cornel Stelian: „De câte ori este nevoie.”

Albani Rocchetti Simone: „Trebuie să avem totuşi o limită, că nu se poate de
douăzeci de ori pe an!”

Ileana Krisbai: „Mai repede de o lună-două, să zic nu.”
Albani Rocchetti Simone: „Tocmai de aceea să scriem maxim de trei ori pe



an. Dacă e posibil şi colegii sunt de acord  să spunem acum să nu fie mai mult de trei
ori pe an.”

Pocol Dorin: „Acum, dacă plouă mai mult!”
Albani  Rocchetti  Simone:  „Nu  e  vorba  de  ploaie.  E  vorba  că  se  adună

mizeria. Mizeria se adună de obicei primăvara. Deci, să nu fie de mai mult de trei ori
pe an.  Ne puteţi spune cât ne costă  de fiecare dată când se face curăţenie?”

Ileana  Krisbai:  „Pentru  parapeți  direcționali  3  lei  pe  metru  liniar  iar  la
parapeți ornamentali și pietonali 4 lei pe metru pătrat.”

Mircea Hava: „Poate avem o vară secetoasă şi atunci nu se face. Chiar crede
cineva că facem imbecilităţi? Arătaţi-mi undeva unde am dat de lucru şi nu trebuia să
dăm de lucru! Vrem să fie curat, vrem să nu fie praf? Costă! Dacă nu aţi ajuns la
concluzia  asta,  atunci  plecăm acasă!  Este  mult,  domnule  consilier?  Propuneţi  mai
puţin! Luaţi tabelel şi eu aş fi fericit şi dau un şpriţ dacă dumneavoastră mai tăiaţi din
ele!”

Pocol Dorin: „Suntem ca pe vremea lui Ceauşescu!”
Mircea Hava: „ Aşa se face preţul! Preţul se constituie din elemente!”
Sandu Cornel Stelian: „Discuţii dacă mai aveţi cu privire la acest proiect? Nu

sunt, aşadar trecem la vot. Cine este pentru?”
„Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu  16 voturi pentru şi 3 abţineri

Pocol Dorin, Zdrânc Daniel, Rareş Buglea.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 86/2014
 
         20. Atribuirea denumirii unor strazi din municipiul Alba Iulia.
         Proiectul este retras de pe ordinea de zi. 

21.Aprobarea unor documentații de urbanism:
Art.1:  Avizează Planul  de  Amenajare  a  Teritoriului  Zonal  „  VALEA

MURESULUI,  JUDETUL  ALBA,  solicitant  CONSILIUL  JUDETEAN  ALBA ”,
conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă proiectul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”Plan de amenajare a teritoriului zonal Valea Mureşului. Este un
proiect  iniţiat  de  Consiliul  Judeţean  şi  reglementează  toată  Valea  Mureşului  pe
teritoriul judeţului Alba. Scopul avizării dumneavoastră stă la baza aprobării ulterioare
în şedinţa Consiliului Judeţean.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot



cine este pentru avizare.”
”Fiind supus la vot, articolul 1 a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.2:  Avizează Planul  Urbanistic  Zonal  „CONSTRUIRE  LOCUINTE
INDIVIDUALE SI REALIZARE DRUM ACCES – SCHIMBARE UTR DIN ZONA
INDUSTRIALA IN ZONA DE LOCUINTE,. ALBA IULIA, STR. ARIESULUI, F.N.,
intravilan,  solicitant OARGA  DELIA  MARIA  si  OARGA  VIRGIL,  VUSDEA
GEORGIA RAFAELA, DOMSA FLORIN VALENTIN”, conform planului de situatie
anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”Tot avizare PUZ pentru construire locuinţe individuale într-o
zonă aferentă limitei de intravilan, strada Arieşului. Această zonă prevede amplasarea
unor locuinţe individuale într-o zonă cu foarte multe restricţii  vis a vis de reţelele
tehnico edilitare.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru avizare.”

”Fiind supus la vot, PUZ-ul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.3: Avizează Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN
PENTRU CONSTRUIRE LOCUINTE INDIVIDUALE, ALBA IULIA, BARABANT,
STR.  MINERVA,  FN,  EXTRAVILAN,  solicitant DAN  PETRU  VASILE,  DAN
DOINA FLOAREA,  DAN VASILE VIOREL,  DAN EUGENIA,  DRAMBAREAN
ANA”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”La articolul 3 este solicitarea introducerii în intravilan  a unui
teren aflat între Bărăbanţ şi Miceşti. Este vorba de aceste parcele în vederea realizării
de locuinţe individuale.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru avizare.”



”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.4:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „CONSTRUIRE  LOCUINTA
FAMILIALA –  A DOUA PE  PARCELA,  SI  IMPREJMUIRE,  ALBA IULIA;  Str.
GHEORGHE  DOJA,  Nr.  51,  solicitant ALBU  GHEORGHE  DANIEL”, conform
planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre și nu avem
obiecțiuni în privința adoptării acestuia.”
         Călin Hedviga: ”PUD construire locuinţă individuală, a doua pe parcelă la strada
Gheorghe Doja.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobare.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.5: Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „SCHIMB DE DESTINATIE DIN
APARTAMENT  IN  SPATIU  COMERCIAL  CU  EXTINDERE  SI  REALIZARE
ACCES,  ALBA  IULIA,  STR.  CLOSCA,  NR.6,  BL.4,  SC.  B,  AP.16,  solicitant
STOICA VICTORIA LIANA”, conform  planului  de  situatie  anexat,  cu  conditia
asigurarii ventilatiei subsolurilor.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil cu condiţii acest proiect de hotărâre.”
      Călin Hedviga: ”Este vorba de schimb de destinaţie din apartament în spaţiu
comercial  şi  extindere  pe  strada  Cloşca  într-o  zonă  în  care  aceste  extinderi  sunt
realizate  şi  urmează  să  completeze  frontul.  Este  necesară  menţinerea  condiţiei  de
ventilare a subsolurilor.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui articol cu condiţia impusă.”

”Fiind  supus  la  vot,  articolul  a  fost  votat  cu  18  voturi  pentru  şi  un  vot
împotrivă Vasile Crişan.” 

Art.6:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „EXTINDERE  LOCUINTA



EXISTENTA  PENTRU  REALIZARE  2  LOCUINTE  FAMILIALE  IN  REGIM
CUPLAT,  ALBA IULIA,  STR.  BRANDUSEI,  NR.1,  solicitant VLAD TEODORA
FLORINA casatorita SANDULESCU”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”Extindere locuinţă existentă pentru realizarea a două locuinţe
cuplate. Este vorba de un teren aproape de centrul istoric, în zona Brânduşei, a cărei
arhitectură vreau să v-o arăt pentru că schimbă faţa cartierului rezidenţial din zonă şi
merită prezentată.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui articol.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.7:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „REABILITAREA  SI
REFUNCTIONALIZAREA  CENTRALEI  TERMICE  CT7  IN  CENTRU  DE
RESURSE  „ACADEMIA DOAMNELOR”,  ALBA IULIA,  str.  GLADIOLELOR,
nr.3°, solicitant MUNICIPIUL ALBA IULIA”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”La articolul 7 supun atenţiei dumneavoastră un proiect care a
fost discutat anterior. Este reabilitare şi refuncţionalizare CT 7. Iar pentru aceasta, rog
juridicul să schimbe titulatura în Centru de Resurse Academia Doamnelor.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui articol cu amendamentul propus.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 18 voturi pentru şi o abţinere
Oneţiu Cornelia Maria.” 

Art.8:  Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „REABILITAREA  SI
REFUNCTIONALIZAREA CENTRALEI TERMICE CT10 IN CENTRU SOCIAL
MULTIFUNCTIONAL,  ALBA  IULIA,  B-dul  REVOLUTIEI,  nr.7C,  solicitant
MUNICIPIUL ALBA IULIA”, conform planului de situatie anexat.



Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUD-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”La acest articol avem reabilitare şi refuncţionalizare  CT 10
pentru acelaşi scop: Centru Social Multifuncţional.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui articol.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.9: Aprobă Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN
PENTRU  CONSTRUIRE  LOCUINTE  INDIVIDUALE  LA  STR.  APUSENI  si
STR.CURCUBEULUI,  ALBA  IULIA-MICESTI,  STR.  APUSENI,
STR.CURCUBEULUI, solicitant SARBU IOAN si ANA, IVAN VASILE NICOLAE
si  MARIA, SPRANCEANA ELENA si  VALENTIN, SARB ELENA si  IOAN, SC
SENIDO SRL”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”Vă rog să aprobaţi PUZ-ul prin care introducem în intravilan  o
parcelă, strada Curcubeului între Alba-Iulia şi Miceşti. Terenul aferent drumului  face
obiectul unei  servituţi  de utilitate publică şi  schimbarea categoriei  de folosinţă din
arător în drum.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui PUZ.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 
Art.10: Aprobă Planul Urbanistic Zonal „INTRODUCERE IN INTRAVILAN

PENTRU CONSTRUIRE  SPATII  COMERCIALE. SI  LOCUINTE,  ALBA IULIA,
ZONA SOSELEI DE CENTURA, solicitant IOAN DOBRIN.”, conform planului de
situatie anexat. 

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din



partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”Introducere în intravilan a unui teren aflat la incidenţa şoselei
de centură. Terenul aferent străzii a fost donat municipiului Alba-Iulia.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru aprobarea acestui PUZ.”

”Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

Art.11: Aprobă Planul  Urbanistic  de  Detaliu  „ETAJARE  SPATIU
COMERCIAL PENTRU BIROURI, ALBA IULIA, str Republicii, nr. 2, solicitant SC
Q1 AUTO SRL”, conform planului de situatie anexat.

Se dă cuvântul d-nei Călin Hedviga care prezintă PUZ-ul precum şi raportul de
specialitate.

Se dă cuvântul d-lui consilier Pocol Dorin care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea lucrărilor publice,
ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea monumentelor istorice şi  de
arhitectură.
         Pocol Dorin: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.”
          Călin Hedviga: ”La articolul 11 este vorba de etajarea unei construcţii care
există la stadion, solicitant Q1 Auto SRL. Şi pentru asta, aş vrea să vă arăt despre ce
este vorba. Acest obiectiv a fost discutat în comisiile de specialitate acum un an şi
ceva.”

Mircea Hava: „Ştim despre ce este vorba.”
Vasile Crişan: „Acolo, clădirea este terminată!”
Pocol Dorin: „Nu e.”
Vasile Crişan: „Cum nu e! Este Autoshof şi  funcţionează! O aprobăm după ce

funcţionează!”
Călin Hedviga: „A cărei volumetrie se modifică pe ici, pe colo.”
Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu sunt, așadar supun la vot

cine este pentru aprobarea acestui PUD.”
”Fiind  supus  la  vot,  articolul  a  fost  votat  cu  18  voturi  pentru  şi  un  vot

împotrivă Vasile Crişan.” 

Art.12 Se stabileste, pentru documentatiile de urbanism PUD de la art.3, art.4,
art.5, art.6, art.7, art.8 si art.11 perioada de valabilitate de 3 ani.

Sandu  Cornel  Stelian:  „Termenele  de  valabilitate.  Supun  la  vot.  Cine  este
pentru?”

„Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”



Art.13 Se stabileste, pentru documentatia de urbanism PUZ de la art.9 si art.10
perioada de valabilitate pana la aprobarea noului PUG al municipiului Alba Iulia.

Sandu Cornel Stelian: „De asemenea, termenele de valabilitate. Supun la vot.
Cine este pentru?”

„Fiind supus la vot, articolul a fost votat cu 19 voturi pentru.”

Sandu Cornel Stelian: ”Supun la vot proiectul de hotărâre nr. 21 împreună cu
articolele votate. Cine este pentru?”

”Fiind supus la vot, proiectul împreună cu articolele a fost votat cu 19 voturi
pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 87/2014

22. Vânzarea prin licitație publică a unui imobil (teren) situat în Alba Iulia, strada
Vasile Alecsandri, FN.
 Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 88/2014

23.  Expertiza  tehnică  efectuată  în  Dosar  nr.  948/176/2014,  aflat  pe  rol  la
Judecătoria Alba Iulia.

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.

   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul
de avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi  privat,
agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

     S-a adoptat Hotărârea nr. 89/2014



 24. Expertiza tehnică extrajudiciară, întocmită în Dosar nr. 4326/176/2013 aflat
pe rol la Judecătoria Alba Iulia.

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.

   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul
de avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi  privat,
agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 90/2014

 
25. Expertiza tehnică extrajudiciară, întocmită în Dosar nr. 8288/176/2013 aflat

pe rol la Judecătoria Alba Iulia.
 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.

   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul
de avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi  privat,
agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu  Cornel  Stelian:  ”Este  neînsuşire.  Discuții  dacă  aveţi?  Nu  sunt,
așadar supun la vot cine este pentru neînsuşire.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

 S-a adoptat Hotărârea nr. 91/2014

 
26. Parcelarea unui imobil (teren) situat în Alba Iulia , str. Vasile Goldiș, FN.

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.

   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul
de avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi  privat,
agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."
 Aurica Groza: „Revocăm HCL nr. 16/2014. Aici a fost o parcelă, o operaţiune la



Cartea Funciară. S-a modificat suprafaţa şi topograficul. Ca atare, am fost nevoită
să modific  hotărârea, să o revoc şi să parcelăm conform topograficului şi suprafeţei
existente la ora actuală.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă aveţi? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 92/2014

27. Parcelarea și  înscrierea dreptului  de proprietate al  municipiului  Alba Iulia
asupra imobilului (teren) situat în Alba Iulia, str. Rozelor, FN

 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.

   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul
de avizare din partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi  privat,
agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu
avem obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 93/2014

28. Atribuirea în proprietatea solicitanților, proprietari ai apartamentelor, terenul
aferent locuinței în cotă indiviză deținută din construcții.
 Se dă cuvântul doamnei Aurica Groza  care prezintă proiectul de hotărâre și
raportul de specialitate.
   Se dă cuvântul d-lui consilier Ioan Bogăţan care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură.
          Ioan Bogăţan: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem
obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia."

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă sunt? Nu sunt, așadar supun la vot
cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 94/2014



29. Proiect de hotărâre privind aprobarea cotizației către Asociației Municipiilor
din România. 

Se  dă  cuvântul  doamnei  Luminiţa  Fara   care  prezintă  proiectul  de  hotărâre
precum şi raportul de specialitate. 

Se dă cuvântul d-lui consilier  Vasile Crișan  care prezintă raportul de avizare din
partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, finanţe,
servicii publice şi comerţ.
 Luminiţa  Fara:  „Suma totală  este  modificată  faţă  de ceea ce este  prezentat  în
proiect.”
 Pocol Dorin: „Bănuiesc că este mai mică!”
 Luminiţa Fara: „Da. Întrucât am calculat cotizaţia pentru anul 2012, 2013 şi 2014
raportată  la  numărul  de  locuitori  comunicat  de Institutul  Naţional  de Statistică  după
recensământul din 2011. Suma totală este de 97003,8 lei. Pe 2010 este 19910,70 lei, pe
2011 este 19910,70 lei, pe 2012, 2013, 2014 este de 19060,80 lei.”
 Sandu Cornel Stelian: „Pe cinci ani.”
 Pocol Dorin: „Cum de au rămas restanţe?”
 Luminiţa Fara: „Nu am plătiti cotizaţia.”

Rareş Buglea: „Avem membrii?”
Mircea Hava: „Dacă e asociaţia municipiilor, cine poate fi? Vă mulţumesc că aţi

aprobat. Nu e pentru mine. Nu ştiu dacă o să dăm drumul la bani pentru că vreau să
văd şi eu un pic de activitate. Cred că din cauza asta nu am plătit-o.”

Sandu Cornel Stelian: ”Discuții dacă mai sunt? Nu mai sunt, așadar supun la vot
proiectul de hotărâre cu amendamentul propus.  Cine este pentru.”

”Fiind supus la vot, proiectul a fost votat cu 19  voturi pentru.”

S-a adoptat Hotărârea nr. 95/2014

30. Proiect de hotărâre privind modificarea regulamentului de amplasarea teraselor
sezoniere.

Se dă cuvântul  domnului  Mihai  Pripon  care  prezintă  proiectul  de  hotărâre  și
raportul de specialitate.

Mihai Pripon: ”Dacă aveți întrebări vă stau la dispoziție. În principiu, este vorba de
modificarea acestui regulament. În ce sens? În sensul de a introduce  de a introduce niște
obligații  în  sarcina  celor  cu  terase  sezoniere.  Modificarea  cuantumului  la  unele
contravenții și introducerea unor contravenții noi. Am venit cu acest proiect pentru că, în
activitatea de anul trecut am constatat că își cam bat joc unii dintre cei care utilizează
terase. Și atunci, vrem să avem instrumentul  cu care să îi ținem sub control.”

Pocol Dorin: ”Este vorba de toate terasele din oraș?”
Mihai Pripon: ”Toate.”
Georgeta Rânghet: ”Și șanțuri?”
Mihai Pripon: ”Nu.”
Pleșa Gabriel: ”Bulevardul Transilvaniei. Nu?”



Mircea Hava: ”Afară  de șanțuri, care au fost alte discuții. Spune ce ai modificat!”
Vasile Crișan: ”Nu am avut proiectul! Deci, nu știu ce!”
Mihai Pripon: ”Orarul va fi între 8, 00 și 22,00.”
Pocol  Dorin:  ”Verifică  cineva  pe  bulevardul  Transilvaniei  dacă  la  ora  10,00

închide?”
Paul Voicu: ”Da. Și amenzi.”
Pleșa Gabriel: ”Dar stați puțin! Închide sau opresc muzica?”
Paul Voicu: ”Închide.”
Mihai  Pripon:  ”Am introdus  ca  obligație  a  utilizatorilor  de  terase  interzicerea

amplasării  acestora  pe  carosabil,  în  parcări,  pe  spațiile   și  zonele  verzi,  ancorarea
elementelor terasei  sezoniere pe copaci, mobilier urban și așa mai departe și am introdus
ca  obligație  al  utilizatorilor  de  terase   obligația  acestora  de  a  lua  toate  măsurile  de
protejare a spațiilor verzi, a copacilor, a mobilierului urban și a tuturor elementelor de
echipare  existente în zone. Pentru că s-a constatat în timp că prin montarea teraselor au
distrus pomi, rigolele de scurgere și au produs unele stricăciuni. Înafară de acestea, am
mai modificat  unele din cuantumul unor amenzi. Și vă spun exact la care dintre ele.
Astfel,  pentru  nerespectarea  amplasamentului  și/sau  suprafeței  aprobate  pentru
amenajarea terasei s-a mărit cuantumul de la cel cuprins  între 500 - 100 lei la cuantumul
cuprins între 1000 - 2000 de lei.”

Albani Rocchetti Simone: ”Și în cât timp trebuie să intre în legalitate?”
Paul Voicu: ”Amenda se dă azi, se dă mâine, se de poimâine. La trei amenzi îi

ridicăm tot ce are pe domeniu.”
Pleșa Gabriel: ”La trei amenzi.”
Mihai Pripon: ”Apoi am mai modificat cuantumul  amenzilor  de la litera ”c”

pentru  nerespectarea  orarului   de  funcționare  al  teraselor  sezoniere.  Apoi  am  mai
modificat cuantumul amenzilor de la litera ”e”. Adică, ocuparea fără drept a domeniului
public  și desfășurarea activităților  cu încălcarea dispozițiilor din prezentul regulament.”

Pocol Dorin: ”Mă scuzați. Cât este la ocuparea spațiului fără drept?”
Mihai Pripon: ”De la 1500 la 2500 lei.”
Raul Sebastian Tudorașcu: ”Sunt de acord cu ceea ce spuneți dumneavoastră. Dar

totuși orarul de funcționare până la ora 22,00! Din punctul meu de vedere este vară, sunt
terase care funcționează vara!  Noi i-am cam omorât!  La ora 21,00 iasă lumea  din casă
că este foarte cald!”

Rareș Buglea: ”Anul trecut am avut până la 12, 00?”
Paul Voicu: ”Până la 23,00.”
Albani Rocchetti Simone: ”Probabil așa avem posibilitatea de a duce pe unii dintre

ei în șanțuri.”
Medrea Bogdan: ”Acesta este scopul proiectului din zona respectivă. Nu știți ce

înseamnă să stați cu asemenea zgomot.”
Vasile Crișan: ”Să meargă în șanțuri!”
Pleșa Gabriel: ”Sigur că e deranjant și am văzut și reacția celor de pe bulevard și

sunt supărați oamenii pe bună dreptate. Mai ales că sunt foarte mulți pensionari care stau
în blocurile de pe bulevardul Transilvaniei.  Însă,  și  eu sunt de acord aici cu colegul
Tudorașcu că o activitate până la ora 22,00, de exemplu,  într-un program de vară când în



iulie  la ora 22,00 se întunecă. Mai mult, știți că e campionatul mondial de fotbal! E totuși
foarte restrictiv!  Acum, ca să îi împăcăm și pe unul și pe celălalt  și eu mi-aș dori să
accelerăm  ocuparea  spațiilor care se pot ocupa  în sezonul acesta, la ora aceasta  în
șanțuri ca să putem muta tineretul care iasă  la ora 22,00 din casă seara. Din păcate, nu
știu dacă putem anul acesta.  Atunci, ar trebui să găsim o soluție de compromis pentru
anul acesta. Asta ar fi o discuție.”

Mircea Hava: ”Terasele sunt licitate. Le mai prelungim încă un an, anul acesta
pentru că nu s-a terminat încă ceea ce discutam.”

Sandu Cornel Stelian: „Domnule Tudoraşcu! Aţi făcut o propunere de modificare a
orarului. Sau aţi făcut numai o observaţie?”

Raul Sebastian Tudoraşcu: „Am făcut numai o întrebare. Dacă suntem de acord am
putea să facem amendament. Dacă nu, nu are rost să îl propun. Sincer! Dacă îi închidem
la ora 22,00!”

Medrea Bogdan: „Îi mutăm în şanţuri.”
Mircea Hava: „Stați  aşa că văd că sunt multe discuţii. Haideţi  să ne întâlnim

săptămâna viitoare,  marţi şi să discutăm. Şi trebuie să vedem să împăcăm şi capra şi
varza.”

II. Diverse
1. Sandu Cornel Stelian: „Asociaţia Ryma în cererea cu nr. 20442/17. 03. 2014

ne spune nu ştiu ce.”
Pocol Dorin: „Până când o firmă privată cere bani de la Consiliul local?”
Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte! Haideţi să discutăm!”
Sandu Cornel Stelian: „Către comisia de cultură.”
Marcel Jeler: „Eu vă propun ca pentru şedinţa viitoare  să intrăm pe ordinea de

zi cu un proiect.”

2. Sandu Cornel Stelian: „Mai avem  solicitările cu nr. 20121/14. 03. 2014,
18885/11. 03. 2014 și 20122/14. 03. 2014.  Subsemnaţii, cinci persoane. Mi se pare
interesantă.  Dintre care una domiciliată  în Alba-Iulia,  pe strada Cloşca şi  patru în
Braşov  contestă că noi am aprobat staţie de telefonie mobilă.”

Pocol Dorin: „Când am aprobat?”
Pleşa Gabriel: „Trebuia un aviz de la Mediu pe care nu îl aveau  şi l-am amânat.

Nu am aprobat.”
Călin Hedviga: „Să vă explic pe scurt.”
Mircea Hava: „Nu. Nu îi dai drumul! Ştiţi prea bine ce se întâmplă! Oamenii,

dacă facem consultarea populaţiei, toţi din jur spun nu! Respectăm legea! Asta e! O să
meargă mai prost celularul, internetul!”

Călin Hedviga: „Aceşti cetăţeni solicită Consiliului local  să nu aprobaţi atunci
când va fi pe ordinea de zi această antenă de telefonie mobilă Orange.”

Pleşa Gabriel: „Va veni luna viitoare pe ordinea de zi.  Acum nu avem ce să
votăm.”



Călin Hedviga: „Da.”
Pleşa Gabriel: „Sigur că, 80% sunt împotrivă. Nici nu se pune problema.”

III. Stabilirea şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Alba-Iulia pe
luna aprilie  2014.

Sandu Cornel Stelian: „Propun ca şedinţa ordinară din luna aprilie  să aibă loc în
data de 30 aprilie 2014. Cine este pentru?”

„Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru.”
Sandu Cornel Stelian: „Discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar declar şedinţa de

azi închisă.

Alba Iulia, 21 martie  2014

    PREŞEDINTELE ŞEDINŢEI,                                               SECRETAR
                         Consilier                                                          Marcel Jeler
                        Sandu Cornel Stelian




